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Referat af ordinær generalforsamling  
Tid: Torsdag den 24. april 2025 kl. 19.00 
Sted: Maries Lykke, Kongstedvej 5, Reerslev, 4291 Ruds Vedby. 

1) Valg af dirigent 
 
Max Møller Hansen blev valgt som dirigent og konstaterede generalforsamlingens lovlighed. 
 

2) Valg af referent 
 
Stig Andersen blev valgt som referent. 
 

3) Valg af stemmetællere 
 
Marina Petersen og Stig Andersen blev valgt som stemmetællere. 
 

4) Forelæggelse af bestyrelsens beretning om den lokale aktionsgruppes virksomhed i det forløbne 
år samt beslutning om godkendelse heraf. 
 
Forperson Flemming E. Larsen fremlagde bestyrelsens beretning. Kan ses som bilag 1. 
Der var ingen spørgsmål til beretningen. Beretningen blev enstemmigt godkendt af 
generalforsamlingen. 
 

5) Forelæggelse af årsregnskab og revisionsberetning for det forløbne år samt beslutning om 
godkendelse af resultatopgørelse og balance. 
 
Koordinator Stig Andersen forelagde årsregnskab og revisionsberetning. 
Der var ingen spørgsmål til forelæggelsen. Årsregnskab og revisionsberetning blev enstemmigt 
godkendt af generalforsamlingen. 
 

6) Forelæggelse af drifts- og likviditetsbudget for det kommende år samt beslutning om 
godkendelse heraf. 
 
Koordinator Stig Andersen forelagde drifts- og likviditetsbudgettet. 
I fremlæggelsen blev der gjort opmærksom på, at årets overskud (i kraft af kommunale tilskud) skal 
bruges til opsparing, så det er muligt at hjælpe de projekter, der ellers vil stå helt uden vejledning 
og støtte til gennemførelse og slutudbetaling i perioden 2028-30, når de statslige driftstilskud 
bortfalder pr. 31. december 2027. 
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Der var ingen spørgsmål til fremlæggelsen. Drifts- og likviditetsbudget blev enstemmigt godkendt af 
generalforsamlingen. 
 

7) Indkomne forslag fra bestyrelse eller medlemmer. 
 
Der var ikke indkommet nogen forslag. 
 
 

8) Valg af forperson 
 
Vedtægterne foreskriver, at forpersonen vælges for 2 år. Da Flemming E. Larsen senest blev valgt til 
posten ved ordinær generalforsamling 25. april 2024, skulle der ikke foretages valg i år. 
 
 

9) Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter 
 
Vedtægterne foreskriver, at halvdelen af bestyrelsen skal være på valg hvert år. 
  
I år skal der vælges 6 menige bestyrelsesmedlemmer for 2 år, da forpersonen ikke er på valg i år.  
 
På valg som bestyrelsesmedlem for en 2-årig periode var således: 
 Carsten Ørting Andersen (Sorø Kommune – Borgere) 
 Heidi Broskov Sørensen (Kalundborg Kommune – Borgere) 
 Marie Klintrup, Føllenslev (Kalundborg Kommune – Borgere) 
 Laura Sørensen, Kalundborg (Kalundborg Kommune – Foreninger) 
 Søren Sørensen, Ruds Vedby (Sorø Kommune – Virksomheder) 
 Vakant plads efter Jens Lauridsen, der udtrådte i januar 2025. 

Pladsen har siden januar 2025 været varetaget af 1. suppleant Leif Hansen (Holbæk Kommune 
– Virksomheder) 

 

Carsten, Helle, Marie, Laura (via skriftlig fuldmagt) og Søren erklærede sig villige til genopstilling. 
Leif erklærede også at være interesseret i at fortsætte i bestyrelsen. 

Dirigenten spurgte til flere kandidater, og den hidtidige suppleant Annika Alberg, Svebølle 
(Kalundborg Kommune – Foreninger) meldte sig også interesseret. 

 

Da der var flere kandidater end pladser, blev der foretaget skriftlig afstemning. Resultatet blev: 

Marie Klintrup ...................................................................................................................... 18 stemmer 

Annika Alberg ...................................................................................................................... 17 stemmer 
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Carsten Ørting Andersen  .................................................................................................... 17 stemmer 

Heidi Broskov Sørensen ....................................................................................................... 16 stemmer 

Søren Sørensen .................................................................................................................... 16 stemmer 

Laura Sørensen .................................................................................................................... 13 stemmer 

Leif Hansen .......................................................................................................................... 11 stemmer 

 

Der var i alt 18 stemmeberettigede medlemmer til stede. Heraf i alt 108 afgivne stemmer. 

 

Marie Klintrup, Annika Søs Alberg, Carsten Ørting Andersen, Heidi Broskov Sørensen, Søren 
Sørensen og Laura Deigaard Sørensen er således valgt til bestyrelsen for en 2-årig periode. 

 

Vedtægterne foreskriver, at der kan vælges op til 2 suppleanter for en 1-årig periode: 

Følgende tilkendegav at ville stille op: 

 Rasmus Nielsen, Reerslev (Kalundborg Kommune – Virksomheder) 

Da der ikke var andre, der tilkendegav at ville stille op, er Rasmus Nielsen valgt som suppleant for 
en 1-årig periode. 

 

10) Valg af revisor. 
 
Bestyrelsen havde indstillet af genvalg af den bestående revisor Trekroner Revision, der blev 
genvalgt. 
 

11) Eventuelt. 
 
Morten Egeskov roste Sekretariats arbejde. 
 
Heidi B. Sørensen orienterede om studietur 3. juni. 
 
Flemming E. Larsen opfordrede de fremmødte til at dele budskabet om ’Projekt Spirelandsbyer’ og 
være opmærksomme på projekter, der kunne være relevante for LAG-ordningen. 
 
Jacob Antvorskov opfordrede til at afgive høringssvar på EU-Kommissionens oplæg til rammer for 
LAG-ordningen fra 2028. Link til underskriftsindsamling er delt på LAG Nordvestsjællands Facebook-
side 14. april 2025 (https://www.facebook.com/lagnordvestsjaelland). 
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Reerslev, 24. april 2025 

 

___________________________________ ___________________________________ 

Forperson Dirigent 
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Bilag 1. 
Bestyrelsens beretning 

 

I 2024 kom vi godt i gang med at understøtte udviklingen i de 4 kommuner, som LAG Nordvestsjælland 
dækker. Der har været en overvægt at erhvervsprojekter, hvilket også er i overensstemmelse med, at vi i 
udviklingsstrategien har prioriteret 60 % til erhvervsprojekter og 40 % til almennyttige projekter. 

Denne fordeling er nok også et udtryk for, at almennyttige projekter har mulighed for at få penge til deres 
projekter fra de mange fonde, der giver penge til mødesteder, kulturelle formål, friluftsliv og natur. En 
anden årsag er også, at der er meget lange udbetalingstider på LAG-midlerne, hvilket er svært at håndtere. 
Her har de 4 kommuner dog åbnet for, at de almennyttige projekter kan sørge for mellemfinansiering. 
Denne mulighed er vi meget tilfredse med, og mange af de almennyttige projekter har da også allerede 
benyttet sig af denne mulighed. 

Bestyrelsen har også i 2024 modtaget mange spændende projekter, der er innovative og med til at give 
udvikling i vores område. Der har været en nogenlunde fordeling mellem de 4 kommuner.  

Der er nogle projekter, der særligt skiller sig ud, og her vil vi nævne, at den gamle slagterforretning i Rørvig 
har fået nyt liv i Louie & Venner, der er kommet en ny restaurant, kreativ cafe og bryggeri for cider. Dette 
med at bruge funktionsforladte bygninger til andre formål er heldigvis en ny tendens, som vi ser meget 
positivt på i bestyrelsen. 

Der er blevet mange tomme forretningslokaler i byerne, hvilket der er flere, der ser som en ny mulighed for 
at skabe nyt liv i disse lokaler. Her kan særlig nævnes Remade-systue i Jyderup, Eich keramikværksted i 
Sorø, SKØL der har etableret bryggeri i Kalundborg og Pauseriet kreativt værksted med mange nye 
muligheder i Sorø. 

Et andet spændende projekt er Kaffens vidunderlige verden i Sorø. Her bliver der i et gammelt vandtårn 
indrettet et oplevelsesunivers for kaffe og kafferisteri. 

Anneberg er i stadig udvikling. Der er i dag 3 restauranter, museer, kulturudstillinger, produktion af 
fødevarer, herunder tangproduktion, bryggeri, Contempehrary og Isøre is. Det passede derfor også fint 
med udviklingsstrategien, da der kom en ansøgning om at etablere et madkulturhus på Anneberg. Det kan 
være med til at understøtte den madkultur, der er i Odsherred og som gerne skulle brede sig til andre dele 
af Danmark. Det er vigtigt, at der kommer mere fokus på lokale fødevarer i stedet for de 
masseproducerede fødevarer, der ikke har samme kvalitet, og hvor der ikke er de nuancer i smagen, som 
der er fra flere mindre producenter. 

Bestyrelsens vurdering af de forskellige projekter afspejler, at der i bestyrelsen er et bredt kendskab til 
forskellige fagområder og vores lokalområde samt en indsigt i, hvilken betydning et givent projekt kan få for 
udvikling af vores område. 

Marina Petersen startede 1. januar 2024 med arbejdsopgaver som udvikling og at se på nye ansøgninger. 
Stig Andersen er samtidig ansat som sekretariatsleder, hvor hovedopgaven har været at få afsluttet 
projekter fra den gamle programperiode, det indebærer besigtigelse og afrapportering til PLST. Her i 2025 
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overgår begge koordinatorer til fuld tid. Det kan lade sig gøre, da vi har ansøgt om et eget projekt, der skal 
sætte fokus på bosætning og fastholdelse af nye borgere i vores område. 

Vi mener, at med alle de arbejdspladser, der bliver brug for samt de nye uddannelser, er der behov for at se 
vores område i et nyt perspektiv. Der skal tænkes i nye baner, og kreativiteten skal komme til udtryk for, at 
vi får et godt område at bosætte sig i. Her tænker vi jo i allerhøjeste grad på landdistrikterne. 

Vores bosætningsprojekt vil sætte fokus på, hvad der skal til, for at det er godt at bo i et landdistrikt.  

Vi har haft kontakt til flere centrale medarbejdere i de 4 kommuner for at få de bedste input til, hvad der 
skal til for, at vi kan skabe gode faciliteter for de borgere, der bor i landdistrikterne. Projektet er gået i gang 
her 1. marts, og vi er ved at skabe kontakt til relevante kandidater som spirelandsbyer. 

Jeg vil her ikke undlade at tale om problemer med LAG-ordningen. Der er alt for lange udbetalingstider, 
hvilket vi har fået at vide skyldes IT-problemer igen. Der er 2 styrelser, der skal arbejde sammen, og det ser 
ud til, at det giver problemer. Det er utroligt, at der skal være sådanne problemer, når vi er så langt inde i 
programperioden. Vi har projektholdere, der har ventet et halvt år for at få udbetalt deres penge, den ene 
med kun én faktura. 

I øjeblikket er det som om, at når der skal holdes taler, så skal landdistrikterne i fokus. Noget andet er 
virkeligheden. Der er ikke i mere end 8 år kommet flere penge til LAG-ordningen. De midler, regionerne fik 
til lokal udvikling er forsvundet. FLAG-ordningen til lokal maritim udvikling er forsvundet, og endelig er ø-
støtten ikke forøget i flere år, så det er kun i skåltalerne, at vi har betydning hos politikerne. 

Noget andet er, når vi taler med projektholderne. Så siger mange af dem, at LAG-støtten har været af stor 
betydning for, at de er kommet i gang med deres projekt. Vi ved ligeledes fra projektholderne, at havde de 
ikke fået støtten fra LAG, så havde de ikke kunnet gå i gang med deres projekt. Pengeinstitutterne er stadig 
meget tilbageholdende med at give lån til nye projekter, der ikke er kendt i forvejen. 

LAG-ordningen er også under pres i EU, og det kan komme til at have betydning for LAG ordningen i 
Danmark, da det måske i den kommende programperiode er lagt op til, at de enkelte stater selv kan afgøre 
om, de vil have en LAG-ordning fra 2028. 

Det er som om, at politikerne ikke helt har forstået, hvor meget betydning LAG-ordningen har haft for 
udviklingen af landdistrikterne i Danmark. 

I forbindelse med den grønne omstilling burde man også indtænke LAG-ordningen betydeligt mere. Der vil 
jo ske en transformation af landbruget de kommende år, og mange skal til at tænke nyt – både hvad angår 
de arbejdspladser, der forsvinder, og hvordan man vil bruge de mange tiloversblevne bygninger. 

Der er behov for at tænke nyt, så vi kan beholde livet i landdistrikterne!!!!!! 
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